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Vážení občané obce Borovnice,

Soutěž

Uzávěrka příštího čísla

v uplynulém měsíci se konaly volby do Senátu ČR a 
zastupitelstev krajů, proto v tomto čísle zpravodaje nemů-
že samozřejmě chybět záznam s výsledky voleb v naší obci. 
Kromě toho a dalších informací z obce přináší toto číslo 
jako obvykle pozvánky na akce budoucí, jako např. zájezd 
do divadla, ke kterému se můžete přihlásit obvyklým 
způsobem již nyní (senioři jako vždy zdarma, ostatní hradí 
vstupné sami), nebo asi největší událost v tomto měsíci, 
kterou bude zajisté rozsvěcení vánočních stromů ve všech 
částech naší obce. Záznamy z akcí minulých nejen textem, 
ale i fotografiemi, Vám přiblíží “Uzavírání cyklookruhu 
Brodec” nebo “Drakiádu”. 

Na zadní straně obálky najdete výstřižky z historic-
kých novin, které ukazují, že ani v roce 1935 či dokonce 
1889 nebylo nijak bezpečno i zde u nás na venkově... Snad 
takovýchto zpráv bude stále ubývat.

Pěkný listopad a příjemný počátek adventu za 
redakci obecního zpravodaje Brodík přeje

Petr Kotera

V měsíci červenci redakce Brodíka vyhlásila soutěž, 

ve které jste měli zasílat fotografie z prázdnin.  Do soutěže 

nám přišly tři příspěvky, a to od Zdeňka Škopa, Kateřiny 

Hejcmanové a Veroniky Dusílkové. Všem děkujeme za 

příspěvky a každého odměníme buď DVD nebo knihou, 

která Vám umožní nahlédnout do dalších koutů světa.

Příspěvky do příštího vydání zpravodaje Brodík 

redakce přijímá do pondělí 24. listopadu. Způsob příjmu 

příspěvků je popsán v tiráži vedle tohoto článku.

Redakce úvodem...

zpravodaj 
obce Borovnice

 

www.brodik.wz.cz

VYDAVATEL: 
OBEC BOROVNICE

Přestavlky 1
Kostelec nad Orlicí  517 41

 tel.: 494 547 102
www.borovnice.info

e-mail: ou.borovnice@iol.cz

REDAKCE:
Odpovědná redaktorka: 

Barbora Čermáková
Rájec 15

Kostelec nad Orlicí  517 41
tel.: 604 909 180

Příjem příspěvků:
písemně do poštovních 

schránek Brodíka 
(jsou v každé části obce), 

k rukám odpov. redaktorky, 
na úřadovnu obce nebo

e-mail: brodik@centrum.cz

GRAFICKÁ ÚPRAVA A TISK:

Petr Kotera
Přestavlky 18

Kostelec nad Orlicí  517 41
tel.: 724 236 686
www.kotera.info
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v obci Borovnice zdarma



BRODÍK • Měsíčník obce Borovnice Listopad 2008 • Strana 3

Zprávy Obce Borovnice

Veřejné zasedání zastupitelstva

Volby 2008 v naší obci

Veřejné zasedání zastupitelů obce Borovnice se koná dne 27. listopadu 2008 v klubovně 

SDH v Borovnici od 18:00 hodin. 

Všichni jste srdečně zváni.

Ve dnech 17. a 18. října 2008 se, tak jako všude, i v naší obci konalo 1. kolo voleb do Senátu 

Parlamentu ČR a volby do Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. Do senátu Parlamentu ČR 

kandidovalo v našem volebním okrsku 6 kandidátů a do Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

13 politických stran, hnutí a koalic. 

Okrsková volební komise pracovala ve složení: 

předseda JUDr. Skalický

místopředsedkyně p. Urbancová

členové p. Smolová, p. Hejcmanová a p. Zálohová

zapisovatelka Ing. Kapuciánová

Po uzavření volební místnosti ve 14:00 hodin dne 18. 10. 2008 byla okrskovou volební komisí 

zjištěna následující fakta: 

 

1)  Volební účast:

Celkový počet zapsaných voličů ve volebním seznamu – 299.

Celkový počet zúčastněných voličů – 124, tj. 41,47 %.

Ve volebním okrsku byl na základě volebního průkazu do volebního seznamu voličů zapsán 1 volič, 

který nemá trvalé bydliště v naší obci a volil tedy dle zákona pouze do Senátu Parlamentu ČR  (nikoli 

do zastupitelstva kraje), proto do senátu Parlamentu ČR volilo: 

Celkový počet zapsaných voličů ve volebním seznamu – 300.

Celkový počet zúčastněných voličů – 125, tj. 41.67%.

 

2)  Volební účast voličů podle místa trvalého bydliště:

Část Borovnice 122 zapsaných voličů účast 51 voličů 41,80 % 

Část Rájec   69 zapsaných voličů účast 28 voličů  40,58 % 

Část Přestavlky   99 zapsaných voličů účast 41 voličů  41,41 % 

Část Homol     9 zapsaných voličů účast 4 voliči 44,44 % 
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3)  Výsledek voleb Senátu Parlamentu ČR dle počtu platných odevzdaných hlasů:
č.3 JUDr. Miroslav Antl 26 hlasů 
č.5 Mgr. Vladimír Benák 25 hlasů 
č.4 Ing. Václava Domšová 24 hlasů 
č.6 Bedřich Chasák 20 hlasů 
č.2 MUDr. Drahomíra Pařinová 10 hlasů 
č.1  Ing. Jiří Syrový   8 hlasů 

Celkem pro kandidáty do Senátu Parlamentu ČR bylo odevzdáno 113 platných hlasovacích 
lístků, což znamená, že při 125 vydaných a odevzdaných úředních obálkách bylo 12 hlasovacích 
lístků neplatných, tj. 10,62 %.

 
4)  Výsledky voleb do Zastupitelstva Královéhradeckého kraje dle počtu platných odevzdaných 
hlasů:
č.47 ODS 33 hlasů 
č.48 ČSSD 26 hlasů 
č.1 KSČM 24 hlasů 
č.50 Koalice pro Královéhradecký kraj (KDÚ – ČSL) 12 hlasů 
č.3 SNK Evropští demokraté   6 hlasů 
č.18 Strana zelených   3 hlasy 
č.7 Volba pro kraj   2 hlasy 
č.42 Volte Pravý Blok….atd.   2 hlasy 
č.13 Nezávislí   2 hlasy 
č.32 Strana zdravého rozumu   1 hlas 
č.53 Dělnická strana – za zrušení poplatků ve zdravotnictví   1 hlas 

Celkem bylo pro kandidující subjekty odevzdáno 112 platných hlasovacích lístků, což 
znamená, že při 124 vydaných úředních obálkách bylo 12 hlasovacích lístků neplatných tj. 9.68% 
Největšími nedostatky, proč byly hlasovací lístky neplatné byla záměna hlasovacích lístků, více 
hlasovacích lístků v jedné obálce a co je nejzajímavější - 9 obálek (!!!!???) bylo zcela prázdných. 

 
Ve dnech 24. a 25. října 2008 proběhlo druhé kolo voleb do Senátu Parlamentu ČR. 

Okrsková volební komise pracovala ve stejném složení a po uzavření volební místnosti 
konstatovala následující: 

 
1)  Volební účast:
Celkový počet zapsaných voličů do volebního seznamu 299 
Celkový počet zúčastněných voličů 85,  tj.  28,43 % 
 
2)  Volební účast voličů podle místa trvalého bydliště:
Část Borovnice 122 zapsaných voličů účast 39 voličů 31,96 % 
Část Rájec  69 zapsaných voličů účast 19 voličů 27,54 % 
Část Přestavlky  99 zapsaných voličů účast 24 voličů 24,24 % 
Část Homol    9 zapsaných voličů účast 3 voliči 33,33 % 
 
3) Pro kandidáty na senátora bylo odevzdáno 
č.3 JUDr. Miroslav Antl 37 hlasů 
č.4 Ing. Václava Domšová 48 hlasů 
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Okrsková volební komise odevzdáním bezchybných zápisů o průběhu voleb úspěšně 

ukončila svoji činnost. 

Chtěl bych jejím jménem poděkovat všem občanům, kteří se zúčastnili voleb, a to jak těm, 

kteří přišli do volební místnosti osobně, tak i těm, za kterými členové volební komise zajeli s pře-

nosnou volební urnou. Díky nim jsme jako vždy dosáhli lehce vyššího průměru účasti, jakého bylo 

dosaženo v celé ČR. 

Přesto bych se s vámi chtěl podělit o jeden zajímavý postřeh – a tím je velmi nízká účast 

mladé generace. Víme, že účast ve volbách je výsostným právem, nikoliv povinností každého 

občana, ale nikomu by nemělo být lhostejné kam, jak a s kým se budeme ubírat v příštích letech. 

Za Okrskovou volební komisi volebního obvodu č. 1 obce Borovnice 

JUDr. Skalický Karel - předseda

Projekt nové výstavby v Rájci

Rekonstrukce kostelní věže

Nový projekt pro rájeckou výstavbu předložila obci firma Optima z Vysokého Mýta. 

Stávající projekt musel být nahrazen novým z důvodu nevyhovujících požadavků záchranných 

složek. Nově byla do zástavby naplánovaná pouze jedna příjezdová cesta, která má v sobě 

odbočku slepé ulice. Bohužel tímto krokem došlo i ke zmenšení některých parcel. Drobný problém 

se vyskytl s Rybářstvím Litomyšl, které má v nájmu  rybník ležící nedaleko pozemků. To nepovolilo 

obci vypouštění odpadních vod i přesto, že u rybníka měla být postavena čistička. Obec proto 

musela navrhnout náhradní variantu, a to, že odpad bude sveden do melioračního příkopu, kam 

ústí většina odpadních vod v Rájci. Tím se trasa prodloužila zhruba o 50 metrů. 

Podle starosty obce Karla Urbance, je nyní stavba na dobré cestě. Všechna vyjádření jsou 

kladná a na přelomu měsíce října a listopadu bude projekt předložen před stavební úřad a bude 

požádáno o stavební povolení zasíťování pozemků. Jakmile bude vydáno stavební povolení, začne 

příprava přístupové komunikace. Obec musí v tomto roce proinvestovat 330.000,- Kč, tj. 50% dotací 

z POV. Stejnou částku pak musí dát i ze svého rozpočtu, jelikož POV financuje jen polovinu 

potřebné částky. Pozemky jsou do této chvíle všechny zamluveny, v měsíci říjnu požádal o poslední 

volný pozemek zájemce z Vysokého Mýta.

V měsíci říjnu došlo k rekonstrukci věže kostela na Homoli. Farář pan Mára na tuto opravu 

získal dotaci z fondů kulturního dědictví. Částečně však přispívá i obec Lhoty u Potštejna spolu 

s obcí Borovnice, která na opravu uvolnila částku určenou v rozpočtu na opravdu kulturních 

památek. Na věži došlo k výměně nejvíce poškozených částí a prvků. Stávající trámy byly zcela 

zlikvidovány červotoči a jen zázrakem ještě věž udržely.
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Odpadové hospodářství 2008
Vážení občané obce Borovnice, vážení chalupáři a chataři. S blížícím se koncem roku 2008 

začínáme bilancovat uplynulé období. Jeden z významných výdajů obce Borovnice je sběr, 

ukládání, třídění a likvidace odpadů vzniklých v obci. V tomto výdaji jsme již překročili hranici 

260.000,- Kč. Významným způsobem se na úhradě tohoto výdaje podílejí občané obce Borovnice a 

občané, kteří do obce přijíždějí na své chalupy. Obec jim v odpadovém hospodářství nabízí ucelený 

systém sběru, třídění a likvidace téměř všech druhů odpadů.

Obec Borovnice má nakládání s odpady ošetřeno Obecně platnou vyhláškou, která mimo 

jiné ukládá povinnost uhradit obci poplatek ve výši 400,- Kč za jednu osobu s trvalým pobytem a rok 

a 400,- Kč za jednu chalupu (chatu) za jeden rok pokud má tato nemovitost číslo popisné a je 

využívána k pobytu, rekreaci a chalupaření.

Drtivá většina obyvatel obce Borovnice a chalupářů tento poplatek v r. 2008 uhradila a obec 

jim za tuto skutečnost děkuje. Jsou však jednotlivci, kteří se poplatku vyhýbají a obci doposud 

nezaplatili. Poplatek je vymahatelný po dobu tří let a lze na něj uplatnit exekuci na platu nebo 

majetku. Obec k takovému kroku doposud nepřikročila a snaží se cíleným vysvětlováním 

přesvědčit o správnosti platby.

Všechny ty, kteří doposud neuhradili poplatek za r. 2008, žádám o urychlenou nápravu.

Občané s trvalým pobytem v obci:

Borovnice čp.7 jedna osoba    400,- Kč

Borovnice čp.14 jedna osoba    400,- Kč

Borovnice čp.66 sedm osob 2.567,- Kč  (11/12 z r. 2008)

Chalupáři:

Borovnice čp.21 jedna chalupa    400,- Kč

Borovnice čp.22 jedna chalupa    400,- Kč

Borovnice čp.52 jedna chalupa    400,- Kč

Borovnice čp.32  jedna chalupa    400,- Kč

Borovnice čp.9 jedna chalupa    400,- Kč

Borovnice čp.10   jedna chalupa    400,- Kč

Přestavlky čp.17  jedna chalupa    400,- Kč

Přestavlky čp.31  jedna chalupa    400,- Kč

Přestavlky čp.29  jedna chalupa    400,- Kč

Rájec čp.11  jedna chalupa    400,- Kč

Homol čp.6 jedna chalupa    400,- Kč

Homol čp.8 jedna chalupa    400,- Kč    

CELKEM: 8.167,- Kč !!!
 

Pokud vás tento příspěvek osloví a budete chtít poplatek za r.2008 uhradit, můžete tak 

učinit v úřadovně obce. Nejlépe po kontaktu na mob. 724 181 346.

Žádám veškerou veřejnost obce Borovnice o pomoc v přesvědčování a cílenému vysvětlování, že 

poplatek je pouhý zlomek ročního rozpočtu rodiny a jeho neplacení oslabuje rozpočet, který je 

plánován na pokrytí výdajů v odpadovém hospodářství.¨

Pomozte nám prosím naplnit heslo:  " OBEC BOROVNICE NENÍ ŽÁDNÁ POPELNICE”. Děkuji.

Karel Urbanec, starosta obce

.
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Rekonstrukce silnice do Kostelce

Jak jste již zaregistrovali, stavební firma uzavřela další část rekonstruovaného úseku silnice 

z Krchleb do Svídnice. V tomto roce se jedná o poslední část, na které se bude pracovat. Zhruba do 

týdne by firma měla dokončit vybagrování asfaltu a položení nového asfaltového koberce. 

Tím práce pro tento rok končí. Zbytek oprav silnice z Krchleb až na okraj okresu bude provedeno 

v měsíci dubnu až květnu roku 2009. Podle mínění starosty obce si firma ponechala relativně málo 

času, na tak složitý úsek. V měsíci dubnu by měla být rovněž dokončena část v obci Svídnice, kterou 

firma záměrně vynechala.

Rozpis služeb stomatologické služby

Další informace

Stomatologická lékařská služba první pomoci okresu Rychnov nad Kněžnou má ordinační 

hodiny v sobotu, neděli a o svátcích od 8 do 12 hodin.
 

1.11. MUDr. Kateřina Kašková Kvasiny 145 494 596 174

2.11. MUDr. Dagmar Kašparová Voříškova 169, Vamberk 602 514 715

8.11. MUDr. Helena Kašparová Smetanovo nábř. 334, Vamberk 494 501 711

9.11. MUDr. Bořivoj Lehký Poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114

15.11. MUDr. Lada Světlíková Tyršova 515, Opočno 494 667 553

16.11. MUDr. Ludmila Malátková Poliklinika, Jiráskova 1389, Rychnov n. Kn. 494 515 696

17.11. MUDr. Eva Nentvichová K. Michla 942, Dobruška 494 623 775

22.11. MUDr. Ivona Plšková Svatohavelská 266, Rychnov nad Kněžnou 494 534 841

23.11. MUDr. Jaroslava Pokorná K Nádraží 316, Potštejn 494 546 544

29.11. MUDr. Blanka Kahlerová J. Pitry 448, Opočno 494 667 123

30.11. MUDr. Marta Přibylová Komenského 209, Častolovice 494 322 706

6.12. MUDr. Zdeňka Skřičková Poliklinika, Jiráskova 1389, Rychnov n. Kn. 494 515 695

Prodej jablek (různé druhy) za cenu 7,- až 15,- Kč/kg. 

Kontakt:  Alger Zdeněk, Chleny, tel.: 732 963 600.

Prodej jablek

Inzerce
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Společenská kronika

V měsíci listopadu oslaví své významné životní jubileum

 93

86 let pan  Josef Vávra  z Borovnice

80 let paní  Emilie Mišáková  z Borovnice

60 let pan  František Koďousek  z Rájce
 

Přejeme všechno nejlepší, hodně štěstí, zdraví a spokojenosti 
do dalších let.

 let paní  Albína Hájková  z Borovnice

Z naší obce se odhlásili:
Lucie Staňková z Přestavlk;
Michal Brandejs a Lenka Brandejsová z Rájce;
Aneta Matějusová, Edita Anna Matějusová a Michaela Matějusová z Borovnice.
Přejeme, aby se jim v novém bydlišti dobře žilo.

V měsíci červenci se narodil 

Tomáš Bednář z Borovnice.

Přejeme mu hodně štěstí a zdraví do života a rodičům hodně radosti. 
Zároveň se rodině omlouváme za pozdní přivítání nového občánka.

Životní jubilea

Odhlášení občané

Nový občánek

BOROVNICE

STĚHOVÁNÍ

Poutní místo Homol

Mše na Homoli 

Mše na Homoli se v tomto měsíci budou konat v případě příznivého počasí ve dnech:

-  9. listopadu od 14:30 hodin;

-  23. listopadu od 14:30 hodin. 
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Kultura a volný čas

Rozsvícení vánočních stromů

Zájezd do divadla

Vánoce se blíží a první advent letos připadá již na 30. listopadu. Jako každoročně obec 

Borovnice uspořádá o první adventní neděli slavnostní rozsvícení vánočních stromů v každé části 

obce. Tímto srdečně zve všechny občany. 

U stromů bude připraveno občerstvení a krátký kulturní program. Obec Borovnice pro 

podobné kulturní účely zakoupila i dvě várnice na horké nápoje.

Obec Borovnice ve spolupráci se sociální komisí pořádá dne 14. listopadu další kulturní 

zájezd do divadla v Holicích na představení “Premiéra mládí” v podání Divadla v Řeznické Praha.

Hra z roku 1987 byla napsána pro slavnou francouzskou herečku Annie Girardotovou. 

Tragikomedie vypráví osudy dvou stárnoucích žen, různě vzdělaných, odlišných temperamentů 

i životního stylu, které se náhodou setkají. V hrdinkách se probudí vlna energie a touha vymknout se 

každodenní realitě tyto ženy spojí. Hrají: Nina Divíšková a Daniela Bakerová.

Poděkování a upozornění

Knihovna

Chtěla bych touto cestou poděkovat všem za darované knihy, zvláště však chalupářům 

manželům Klímovým.

Zároveň upozorňuji návštěvníky borovnické knihovny, aby během měsíce listopadu vrátili 

všechny vypůjčené knihy. Některé z nich musím vrátit do výměnného fondu knihovny v Kostelci 

nad Orlicí. Knihovna v Borovnici je otevřena každé úterý od 16:00 do 18:00 hod. Komu by se určený 

čas nehodil, může knihy kdykoliv předat knihovnici osobně doma.

Těším se na další váš zájem o knihy a věřte, že je z čeho vybírat.    B. Kaplanová

Zabíjačkové hody v Borovnici
SDH Borovnice pořádá dne 15.11.2008 od 10:00 hod. u Klubu hasičů další již tradiční 

zabíjačkové hody.
Přijďte ochutnat ovar, polévku prdelačku, kroupy, jitrnice atd. Možnost zakoupení masa 

i zabíjačkových pokrmů za lidové ceny. Na všechny hosty se těší borovničtí hasiči.
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7.11. Kostelec n.Orl. - Rabštejn HARMONIKÁŘI NA RABŠTEJNĚ 19:00
Tradiční setkání harmonikářů a heligonkářů ve změněném termínu.

8.11. Kostelec n.Orl. - DDM VÝROBA SVÍČEK 9:00
Dům dětí a mládeže zve na výrobu svíček. Poplatek 50,- Kč na osobu, 

s sebou prázdné kelímky.

8.11. Skořenice - RoXet MR. VEE & MICHAELA LIVE 9:00
Mr. Vee přijíždí a jeho malý Cirkus na kolečkách tentokráte doplní 

půvabná Michaela, která nám live zazpívá a Mr. Vee na elektrickou 

kytaru doprovodí ty největší pecky z vlastní produkce ! ! ! „Nejhezčí 

zadek na světě“, „Všechno můžeš mít“, „Tráva je zelená“, „Možná 

jsem to já“ a další dnes již totálně známé hity.

9.11. Choceň - Sokolovna FRANTIŠKOVO ČAROVÁNÍ S MAJDOU 10:30
Nové dětské představení s M. Reifovou.

13. - 14.11. Kostelec n.Orl. - DDM BURZA ZIMNÍHO OBLEČENÍ A VĚCÍ 9:00
Dům dětí a mládeže připravil Burzu zimního oblečení a věcí.

13.11. (čtvrtek) - příjem věcí  -  9.00 – 17.00

14.11. (pátek) - prodej věcí  -  15.00 – 17.00

Výdej peněz a neprodaného zboží 28.11.2008 (úterý) od 9.00 do 

17.00 hod. Vstupné 10,- Kč na osobu. Příjem a následný prodej zboží 

bude v prostorách DDM v parku. Podrobnější informace na letáč-

cích DDM nebo na tel. č. 494 323 783.

15.11. Kostelecká Lhota - hřiště LHOTA CUP 2008 9:00
TJ Sokol Kostelecká Lhota pořádá již 14. ročník Turnaje v malé kopa- 

né (4+1). Hraje se na čtyřech travnatých hřištích o hodnotné ceny.

15.11. Kostelec n.Orl. - Rabštejn BRÁNA - PŘEHLÍDKA TRAMPSKÉ PÍSNĚ 19:30
Oblastní soutěžní přehlídka trampské písně mládeže do 18 let.

19.11. Choceň - Sokolovna POD STŘECHAMI PAŘÍŽE 10:30
Komponovaný hudební pořad Evy Kriz-Lifkové na téma francouz-

ského šansonu. Občerstvení zajištěno.

26.11. Kostelec n.Orl. - Rabštejn DALIBOR  (BEDŘICH SMETANA) 19:30
Průřez operou s klavírním doprovodem a průvodním slovem 

Jaromíra Šalamouna. Účinkují sólisté opery Národního divadla 

Praha:  Jan Markvart, Iva Šaková, Pavel Červinka, Jiří Kalendovský.

30.11. Kostelec n.Orl. VÁNOČNÍ ULIČKA - ADVENTNÍ JARMARK 10:30
Na Jiráskově nám. ku spokojenosti všech přítomných podávati se 

bude medovina a horké nápoje, cukrovinky a předměty rozličné, 

které pak k obveselení rodiny o Štědrém večeru mohou posloužiti. 

Připraveny pro příchozí budou ukázky rukodělné tvorby: kováře, 

řezbáře, hrnčíře, dráteníky, tkadleny, perníkářky a dalších mistrů 

svého řemesla. V 10:30 hodin dopoledních začínati budeme 

ADVENTNÍM VYTRUBOVÁNÍM. Zpěvem svým lid kostelecký na 

Jiráskově nám. u fary bude oblažovati hudební těleso NEŠLAPETO.

30.11. OBEC BOROVNICE ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍCH STROMŮ 16:00
První adventní neděli budeme v jednotlivých částech naší obce roz-

svěcet vánoční stromy s kulturním programem a občerstvením.

Zajímavé akce v našem okolí
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Z dění v obci a okolí

Zakončení cyklosezóny

Tradiční ukončení cyklosezóny na okruhu Brodec uspořádali v sobotu 11. října zástupci 

zdejšího mikroregionu. Okruh dlouhý 22 kilometrů byl letos odstartován v obci Polom. Zřejmě 

start v nejvyšším položeném místě trasy nepřilákal na “startovní čáru” tolik cyklistů, jako 

minulý rok.  Během trasy se však jejich počet zvyšoval. Mezi nimi se letos objevili i dva turisté. 

Každý z účastníků obdržel kartičku, na kterou sbíral razítka z průjezdných stanovišť. Za tři razítka 

pak obdržel slevu 30 Kč na občerstvení v pohostinství paní Šaldové ve Chlenech.¨

Okruh si každý mohl projet libovolně, většina však z Polomi směřovala přes Hadovnu 

na Vrbici k rozhledně, kde bylo zajištěno drobné občerstvení, odtud do Svídnice, přes 

Brumbárov, Přestavlky, Borovnici, ti zdatnější ještě zamířili přes Lhoty u Potštejna do Chlen. 

Paní Šaldová na ukončení připravila bohaté občerstvení, kdy každý měl výběr ze tří jídel. 



BRODÍK • Měsíčník obce Borovnice Listopad 2008 • Strana 12

Počasí mimořádně přálo a odpoledne bylo velmi vydařené. Na jaře při otevírání 

cykloookruhu Orlice na shledanou.

K poslechu zde na harmoniku a kytaru zahráli a zazpívali Petr Šimáček a Dana 

Sokolová. Následovalo vyhodnocení celého odpoledne. Každý obdržel kalendář na rok 2009 s 

cyklomapou Brodce a cyklolékárničku. Nejmladší cyklista byl spolu s několika dalšími odměněn 

přilbou na kolo, světly nebo hustilkou, nejstarší pak obdržel batoh. 
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Drakiáda v Přestavlkách

Již čtvrtý ročník drakiády se uskutečnil 4 října na trochu netradičním místě. Ten, kdo si 

chtěl zaběhat s drakem, místo konání našel. A byli to převážně vytrvalci z Rájce, kteří si odnesli 

většinu z cen, za což jim patří dík a chvála. S programem pomohly mladé hasičky, které 

připravily kaštany, ze kterých si děti vytvářely zvířátka. Pro každého účastníka bylo připraveno 

malé občerstvení a o tom, zda se akce vydařila, svědčily rozesmáté dětské tváře.
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Od našich dopisovatelů

Reakce na „Reakci na článek“

Uražená mládež z Přestavlk

Nejsem pravidelným dopisovatelem „Brodíku“, tento anonym mě však k tomu nutí. 

Osobně si myslím, že anonymy patří do koše. 

Není zvláštností (a to i mimo prázdniny), spatřit dvě i pět „dětí“ o váze i nad šedesát 

kilogramů na kolotoči pro malé děti (nu což, obec zajistí opravu). Ano, chybí tam asi cedule o tonáži 

tohoto zařízení. 

Volejbalová škola má za sebou devět let činnosti. Za tu dobu se výuky účastnilo šedesát 

„žáků a žákyň“. Posláním školy není příprava pro vrcholový sport, ale získání základních 

dovedností, naučit se zdravit nejen před utkáním, podat šťastnějšímu soupeři ruku po prohraném 

zápase ruku. Soupeř není totiž nepřítel, byl prostě dnes šťastnější, neboť neudělal tolik chyb. 

Volejbalovou školu navštěvují „žáci“ ve věku deset až dvacet dva let, práce to není jednoduchá, ale 

osobně si myslím, že příští rok – desátý ročník přivítá své žáky. Pro oslovení žáků se zásadně volí 

křestní jméno (Petr, Pavel, Jana), různé přezdívky jsou nepřípustné a bývají „odměněny“ dřepy či 

kliky navíc. 

Smyslem školy je to, aby zdatnější pomohli slabším. Úspěchem je také hra sedmi žáků Školy, 

sice za různá družstva v „Memoriálu Bohumila Bečičky“. Tréninky se konaly dvakrát týdně a letošní 

rok bylo spodní hřiště volné pro ostatní zájemce o sport i v době konání tréninků. Výraz 

„okupované místo“ bylo použito asi omylem.  Pro ty, kteří nechtějí hrát volejbal, je tu informace: 

na hřištích se dá provozovat také líný tenis, nohejbal, badminton, trochu omezeně také tenis. Po 

všech činnostech je však nutno hřiště dát zase do pořádku (i toto patří k základním činnostem žáků 

navštěvujících Volejbalovou školu). 

Ještě poznámka k chybějícímu koupališti v naší obci. S tímto problémem si nedokázaly 

poradit ani větší vesnice z okolí, např. Skořenice, Bošín, Častolovice, Doudleby… Zkuste se stavit 

cestou do Koldína v obci Rájec, kde se hasiči vzorně starají o požární nádrž, která slouží za horka 

k ochlazení. Náročnější však musí počkat, až v Rychnově vybudují nákladem asi 300 milionů korun 

nové koupaliště.   Jiří Řehák

Nejde snad neopovědět na reakci uražené mládeže z Přestavlk a okolí. Četl jsem jí pozorně a 

opakovaně. Není mnoho příležitostí navázat kontakt s dopívající mládeží a snažit se o smysluplný 

dialog. Článek mě v mnohém poučil a přesvědčil, že můj příměr k nudící a povalující se mládeži bylo 

píchnutí do problému, o kterém mnoho občanů ví, ale nikdo ho nechce řešit. Když už nic jiného 

z tohoto písemného kontaktu nevznikne, tak i tento článek je úspěchem, že vyprovokoval mládež 

k reakci a určité činnosti.
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Můj život je protkán mnoha aktivitami a sporty různého druhu jsou pro mne živou vodou 

volnočasového vyžití a životního stylu. Nikdy jsem nikoho nenutil a nepřesvědčoval, že je tento styl 

života tou jedinou a správnou cestou. Vážím si všech aktivit lidské společnosti v oblasti kultury, 

vědění, sportu, různých dalších společensky významných aktivit ale i obyčejných lidských činností. 

Pokud byly organizovány v naší obci, vždy jsem je aktivně podporoval a podporuji.

Obci je vyčítáno, že nemá prostor pro kopanou (plácek s dvěma brankami). Klasické 

fotbalové hřiště nemáme a nikdy jsme ho neměli. Fotbal se zde hrál na vysekané louce a nikoho to 

neuráželo. Stejně začínaly i ty nejslavnější fotbalové hvězdy. Odkaz na hřiště v sousední obci byl 

zcela informativní a ani ve snu mně nenapadlo, že naše mládež odmítne "cizí" vesnici (kam chodila 

několik let do základní školy) a úplně jí rozhodí dostupnost 3km až 5km. Obec investovala do tří 

víceúčelových hřišť, kde se dá minikopaná hrát. Tato hřiště jsou trvale a každoročně udržována, 

neoplocena a jsou k dispozici po celý rok. Nutný režim - po použití je celý prostor uklizen, srovnán a 

uveden do původního stavu. Nohejbal, minikopaná, tenis, badminton, to jsou přeci aktivity, které 

nejsou vámi zavrženým volejbalem...

V Rájci a Přestavlkách jsou hřiště využívána a celoročně provozována. V Borovnici hřiště za 

360.000,- Kč bylo v r. 2008 zavezeno hlínou a je celé bez jakéhokoliv využití. I z tohoto důvodu 

nebude obec investovat do velkoplošných hřišť, která jsou v bezprostředním okolí a pod 

odborným vedením v sousedních městech. Obec Borovnice je malá obec a volejbal je malý sport. 

Hřiště tohoto typu jsou cestou přilákání široké veřejnosti k aktivnímu pohybu.

Vaše reakce se dotýká i letní sezóny a možností koupání. Obec Borovnice nebyla obdařena 

vodním tokem, který by umožňoval přírodní koupání. Dnes je pohodlnější navštívit koupaliště 

s předehřívaným bazénem a atrakcemi, kde téměř bez aktivního pohybu zažijete to nejlepší 

osvěžení. Mohu vám sdělit, vážená mládeži, že obec Borovnice nebude investovat do podobného 

ztrátového zařízení (Město Choceň - 10.000 obyvatel - roční ztráta 2.000.000,- Kč).

Obdobnou ztrátu plánuje i město Rychnov nad Kněžnou. Obec se snaží suplovat tento 

nedostatek údržbou vodní nádrže v Rájci. Každoročním čistěním (SDH Rájec) a používáním pitné 

vody částečně eliminujeme tento nedostatek a pokud jsem si všiml i ke spokojenosti nemalé 

veřejnosti. Naše mládež si toho asi nevšimla, nebo jí to připadá málo atraktivní i přes fakt, že 

každoroční údržba stojí obec 15.000,- Kč.

A ještě se pozastavím nad plným regálem pohárových trofejí SDH Přestavlky. Vážená 

mládeži. Velmi si vážím práce dobrovolných sborů v naší obci. Považuji tuto činnost za 

nenahraditelnou a po celé své funkční období prosazuji stálou podporu hasičství a všech činností 

s ní spojených. Za úspěch by měla být odměna, s tímto příměrem zcela souhlasím, ale dovedu od 

sebe oddělit sportovní a výkonovou hodnotu poháru získaného při aktivní a přísně organizované 

soutěži (Podorlická liga, pravidelná okrsková cvičení atd.) nebo pohár získaný účastí v soutěži dvou 

až tří družstev, kdy pohár dostává i ten, kdo do cíle "dojde", nebo soutěže, kde není soupeř 

(Přestavlcký vlk). Odměna by měla být za cílenou snahu, celoroční přípravu a stálou fyzickou a 

psychickou připravenost.

Článek o mé soukromé cestě do USA byl příspěvkem člověka, který se celý život učí, 

pozoruje a srovnává. Pokud vás spontánně urazil, omlouvám se vám, vážení neznámí mladí občané 

obce Borovnice. 

Karel Urbanec, starosta obce



Posel z PodhoříPosel z Podhoří

1935 a 1889 !1935 a 1889 !

Posel z PodhoříPosel z Podhoří

1935 a 1889 !1935 a 1889 !

Za tyto výstřižky z historických novin “Posel z Podhoří”, týkající se naší obce, děkujeme 
pracovnici rychnovské knihovny paní Aleně Jankové z Koldína.

Rok 1889 - číslo 37:

Rok 1935 - číslo 25: Rok 1935 - číslo 28:

Rok 1935 - číslo 49:

Rok 1935 - číslo 49:


